



Scan or click here

<https://linktr.ee/townofsteanne>

for more information.

**The Town Office will be closed August 5<sup>th</sup> 2024**

**Accueil Kateri:** Thanks to generous grants from the Town of Ste. Anne and from the Rural Municipality of Ste. Anne, the operations budget is covered. Therefore, all other donations, unless otherwise specified, go towards the purchase of food. Monetary donations of \$20 or more are eligible for a receipt for income tax purposes. Also noteworthy is that the food bank has a greater purchasing power than individuals. The support of the residents of Ste. Anne and region is greatly appreciated. Now that the gardening season is upon us, please consider donating extra produce you may have to Accueil Kateri, Ste-Anne food bank. Call 204-371-4984 to make arrangements as the food bank is not open every day.

**QUESTIONS?** For information on how to donate, or any other question, please go to the website: [www.accueilkatericentre.ca](http://www.accueilkatericentre.ca), call 204-371-4984 or deposit your donation in the drop box to the left of the front door at 132 Centrale. Food donations are also welcome and can be left in the yellow bin behind the food bank. The most needed items are cereals (low-sugar), canned soups, peanut butter, spaghetti sauce, canned meats or fish (ham/turkey/ chicken /tuna, etc.), canned vegetables, canned fruit, juices, fruit cups, baked beans. Thanks in advance for your generosity!

### From the Ste. Anne Fire Department

There is an increasing number of 911 calls in relation to the emergency SOS setting on your phones.

911 averages about 100 of these calls' province wide per day.

This newer setting has the ability to detect when you have been in a motor vehicle collision. Unfortunately, it is highly sensitive when the phone is jarred and crash alert is activated. 911 call center calls your phone immediately but the call displays "NO CALLER ID" If you do not answer, emergency services are sent out to your last known location which includes fire, ambulance and police.

These resources can be better spent somewhere else if you are not an emergency situation. Our department in July has had 4 of these calls.

Please remember to answer your phone to alleviate the emergency action.

Other calls for July include 6 responses to Motor Vehicle Accidents in the area and 3 responses to fire alarm calls this month.

Remember to have a safe summer.

Robert Saindon  
Ste. Anne Fire Chief

### Upcoming Council Meetings August 14<sup>th</sup> at 4:30pm.

Meetings are open to the Public, to observe only. If you have a request for council to discuss, please email [town@steanne.ca](mailto:town@steanne.ca). If needed, we may set up your delegation appointment. Agendas and minutes for all Council meetings are available online at [www.steannemb.ca](http://www.steannemb.ca)

**Stay tuned!** Our mobile app will be available shortly. There have been delays due to issues with third party developers, but we should have the Android app up soon. The Apple app is in progress. For the latest update, please visit our website. We appreciate your patience.

### PUBLIC NOTICE – 2025 ANNUAL BOARD OF REVISION

The Board of Revision will sit on **Wednesday, September 11<sup>th</sup>, 2024** at 4:45 pm in the Council chambers of the Town of Ste. Anne, 14 Centrale Avenue, Ste. Anne, Manitoba to hear applications. The final date on which applications must be received by the Secretary of the Board is **Monday, August 26<sup>th</sup>, 2024** at 4:30 pm.

### What is Supplementary Tax Notice or Added Tax?

Added or Supplementary Taxes are property taxes that have been levied for changes to the assessment of a tax roll after the fall final assessment of the Town. These bills are to reflect lots created by subdivisions, or increases in the assessed value because of new construction, additions, or other changes (such as an added deck or finishing a basement, etc.) As per Section 326(1) of the Municipal Act, supplementary taxes may be imposed only for the current year, and if the value had been changed the previous year, for the previous year. These bills are issued after the regular property tax bills have been issued. Supplementary Taxes are due **October 16<sup>th</sup> 2024.**

The Town of Ste. Anne also now accepts e-Transfers as a payment option. Payments are to be sent to [payments@steanne.ca](mailto:payments@steanne.ca), and the security question and password must be set to the following:

**Q: In what year was the Town established?**

**A: 1963**

**Please include your property tax roll number, address and e-mail address in the comment field in order for our office to process payment. Any e-transfers received that do not clearly indicate the roll and address the payment is for will be rejected!**

If you require assistance, please feel free to contact our office at 204-422-5293 or [town@steanne.ca](mailto:town@steanne.ca).

### Did you know... The Town of Ste. Anne offers a TIPPS Program to make paying Property Taxes easier?

The Tax Instalment Payment Plan Services, or TIPPS for short, allows property owners to make twelve monthly payments for taxes rather than a single payment in July. This program does not pay towards current outstanding balances, it is a pay in advance program. To be eligible, your property must have no outstanding balance. Please feel free to contact our office at 204-422-5293 or [town@steanne.ca](mailto:town@steanne.ca) for more information.



Balayer ou cliquez ici  
<https://linktr.ee/townofsteanne>  
pour plus d'information.

**Le bureau sera fermé le 5 août 2024**

**Accueil Kateri:** Grâce aux généreuses subventions de la Ville de Ste. Anne et de la Municipalité rurale de Ste. Anne, le budget de fonctionnement est couvert. Par conséquent, tous les autres dons, sauf indication contraire, servent à l'achat de nourriture. Les dons monétaires de 20 \$ et plus donnent droit à un reçu aux fins de l'impôt sur le revenu. Aussi il convient de noter que les banques alimentaires ont un pouvoir d'achat supérieur à celui des particuliers. Le soutien des résidents de Ste. Anne et sa région sont grandement appréciées. Maintenant que la saison du jardinage est à nos portes, pensez à donner des produits du jardin à la banque alimentaire. Appelez le 204-371-4984 pour faire des arrangements de livraison car la banque alimentaire n'est pas ouverte tous les jours.

**DES QUESTIONS?** Pour plus d'informations sur la façon de faire un don, ou pour toute autre question, veuillez-vous rendre sur le site Internet : [www.accueilkatericentre.ca](http://www.accueilkatericentre.ca) ou appelez le 204-371-4984. Vous pouvez aussi déposer votre don dans la boîte aux lettres à gauche de la porte d'entrée au 132 Centrale. Les dons de nourriture sont également les bienvenus et peuvent être déposés dans le bac jaune derrière la banque alimentaire. Les produits les plus nécessaires sont : les céréales (à faible teneur en sucre), les soupes en conserve, le beurre d'arachides, la sauce à spaghetti, les viandes ou poissons en conserve (jambon/dinde/poulet/thon, etc.), les légumes ou fruits en conserve, les jus de fruits, les coupes de fruits, les fèves au lard. Merci d'avance pour votre générosité.

## De la part du service d'incendie de Ste-Anne

Il y a un nombre croissant d'appels au 911 en relation avec la fonction SOS de vos téléphones. Le service 911 reçoit en moyenne une centaine d'appels de ce type par jour à l'échelle de la province. Ce nouveau paramètre a la capacité de détecter si vous avez été victime d'une collision avec un véhicule à moteur. Malheureusement, il est très sensible lorsque le téléphone est secoué et que l'alerte de collision est activée. Le 911 reçoit en moyenne 100 appels par jour dans l'ensemble de la province. Si vous ne répondez pas, les services d'urgence sont envoyés à votre dernier lieu de résidence connu, ce qui inclut les pompiers, les ambulances et la police. Ces ressources peuvent être mieux utilisées ailleurs si vous n'êtes pas en situation d'urgence. En juillet, notre service a reçu quatre appels de ce type. N'oubliez pas de répondre à votre téléphone afin d'éviter les situations d'urgence. Parmi les autres appels du mois de juillet, on compte 6 réponses à des accidents de véhicules à moteur dans la région et 3 réponses à des alarmes incendie ce mois-ci. N'oubliez pas de passer un été en toute sécurité.

Robert Saindon  
Chef des pompiers de Sainte-Anne

**Restez à l'écoute !** Notre application mobile sera bientôt disponible. Il y a eu des retards dus à des problèmes avec des développeurs tiers, mais l'application Android devrait bientôt être disponible. L'application Apple est en cours de développement. Pour obtenir la dernière mise à jour, veuillez consulter notre site web. Nous apprécions vos patiences.

## AVIS PUBLIC – 2025 COMITÉ DE RÉVISION

Le Comité de révision siégera **mercredi, le 11 septembre 2024** à compter de 16h45, dans la salle du conseil de la Ville de Sainte-Anne, pour entendre les requêtes. La date limite applicable à la réception des requêtes par le secrétaire du Comité est fixée pour **16h30, lundi, le 26 août 2024**

## Saviez-vous que... La Ville de Sainte-Anne propose un programme RPET pour faciliter le paiement des impôts fonciers?

Le Régime de paiements échelonnés des taxes (RPET) permet aux propriétaires d'effectuer douze paiements mensuels pour les taxes foncières, plutôt qu'un seul paiement annuel en juillet. Ce programme ne permet pas de rembourser les soldes impayés, il s'agit d'un programme de paiement anticipé. Pour être admissible, votre propriété ne doit pas avoir de solde impayé. Veuillez contacter le bureau de la Ville [town@steanne.ca](mailto:town@steanne.ca) ou au 204-422-5293 si vous avez des questions.

## Que sont les factures des taxes supplémentaires ou la taxe ajoutée?

Les taxes ajoutées ou supplémentaires sont des impôts fonciers qui ont été prélevées pour des modifications à l'évaluation d'un rôle d'imposition après l'évaluation finale d'automne de la Ville. Ces factures supplémentaires doivent refléter les lots créés par des lotissements ou des augmentations de la valeur imposable en raison de nouvelles constructions, d'ajouts ou d'autres changements (comme une terrasse supplémentaire ou la finition d'un sous-sol, etc.) Conformément à l'article 326(1) de *la Loi sur les municipalités*, des taxes supplémentaires ne peuvent être imposées que pour l'année en cours et, si la valeur a été modifiée l'année précédente, pour l'année précédente. Ces factures sont émises après l'émission des factures des impôts fonciers. Les taxes supplémentaires sont dues **le 16 octobre 2024**. La Ville de Sainte-Anne accepte maintenant les transferts électroniques comme option de paiement. Les paiements doivent être envoyés à [payments@steanne.ca](mailto:payments@steanne.ca), et la question de sécurité et le mot de passe doivent être définis comme suit :

**Q : En quelle année la Ville a-t-elle été créée ?**

**A : 1963**

**Veuillez indiquer votre numéro de rôle d'impôt foncier, de commentaire afin que notre bureau puisse traiter le paiement. Tout virement électronique reçu qui n'indique pas clairement le rôle et l'adresse pour lesquels le paiement est effectué sera rejeté !** Si vous avez besoin d'aide, n'hésitez pas à contacter notre bureau au 204-422-5293 ou à [town@steanne.ca](mailto:town@steanne.ca).